
 افشاگری دیرهنگام
فتح الله زاده

پول استراماچونی 
را می دادیم هم 
حذف می شدیم

علــی فتح الله زاده معتقد اســت 
کــه اگــر پــول اســتراماچونی هم 
پرداخــت می شــد، بــه دلیــل 
موضــوع مالکیت اســتقلال را از 
آســیا کنار می گذاشــتند: »وقتی 
مــن به باشــگاه اســتقلال آمدم، 
دیــدم نــه مالکیت وجــود دارد و 
نــه پول در حســاب اســت! چون 
مــا وقتــی پیــش کــدال می رویم، 
باید شــفافیت باشــد. حتی خود 
دوســتان هم نمی دانســتند پول 
در حســاب نیســت و این نشــان 
مــی دهــد کــه کــدال و اینهــا هم 
کشــک اســت. مــا اگــر پــول را 
می دادیــم هــم حــذف بودیــم. 
چون دو باشــگاه با یک مالکیت 
نمی توانســت بــه آســیا بــرود. 
یــک روز بعــد از رفتــن مــن، پــول 
را دادنــد. اگــر پــول نبــود چطــور 
فــردا دادنــد و اگــر بــود چــرا 
زودتــر ندادنــد؟!« مدیرعامــل 
ســابق اســتقلال درنهایــت از 
وزیرتشــکر کرده اســت: »خیلی 
از آقــای وزیــر )خانــدوزی، وزیــر 
اقتصــاد( تشــکر می کنــم کــه 
شــفاف بــا مــردم صحبت کــرد و 
عنــوان کــرد کــه اســتقلال تحت 
یــق  حقا تــا  نیســت  پوشــش 
مشــخص شــود.« اینکه چــرا 
علــی فتح اللــه زاده در آن زمــان 
کــه بابت پرداخت نشــدن  طلب 
اســتراماچونی علیــه اش هجمه 
شــد، دربــاره دلیــل اصلی حذف 
اســتقلال از آســیا صحبتــی بــه 
میــان نیاورد مشــخص نیســت. 
امــا ایــن موضــوع که بــه تازگی از 
سوی مدیرعامل سابق استقلال 
مطــرح شــده و مــورد تأییــد وزیر 
اقتصــاد نیــز قــرار گرفته، بســیار 
بــل تأمــل اســت. درواقــع  قا
هواداران استقلال باید به خوبی 
درجریــان ماوقــع قــرار بگیرنــد 
کــه پرداخت پول اســتراماچونی 
اساســاً تأثیری در بودن یا نبودن 
ایــن باشــگاه در آســیا نداشــته 
و مالکیــت مشــترک بــوده کــه 
اســتقلال را از آســیا حــذف کرده 
اســت. بنابرایــن از مســئولان 
مربوطــه انتظار اســت کــه لااقل 
ایــن مشــکل را بــرای فصــل بعد 
برطــرف کنند تا اســتقلال بتواند 
بــه لیــگ قهرمانــان آســیا بــرود.

 

خواسته عجیب هواداران

  استقلال
را به لیگ قهرمانان 

بفرستید
بــا توجــه بــه اینکــه مشــخص 
شــده دلیــل حــذف اســتقلال 
از آســیا پرداخــت نشــدن پــول 
اســتراماچونی نبــوده و دلیــل 
اصلــی بحــث مالکیــت اســت، 
هــواداران ایــن باشــگاه انتظــار 
دارنــد بــه دلیــل مشــکلاتی کــه 
درایــن زمینــه از ســوی متولیــان 
بــه وجــود آمــده، ایــن باشــگاه را 
بــرای فصــل بعد لیــگ قهرمانان 
آســیا بــدون اینکــه رتبــه اش را 
درنظــر بگیرند به لیگ قهرمانان 
آســیا معرفی کنند. اســتقلال در 
واقــع قربانــی ناهماهنگی هــای 
داخلــی شــده اســت و معرفــی 
نــام ایــن باشــگاه بــدون درنظــر 
گرفتــن رتبــه درفصــل جــاری 
)وجام حذفی( کمترین انتظاری 
اســت کــه موجــب خرســندی 
میلیو ن هــا هــوادار خواهد شــد. 
تــا قبــل از اینکــه فتــح اللــه زاده 
دربــاره چرایــی حــذف اســتقلال 
صحبــت بــه میــان آورد تصــور 
ایــن بــود کــه مســئولان باشــگاه 
بــه دلیــل پرداخــت نکــردن پول 
اســتراماچونی باعــث حــذف از 
آســیا شده اند اما حالا کاشف به 
عمل آمده مشــکل جای دیگری 
بوده و به نوعی اســتقلال قربانی 
برخــی ناهماهنگی هــای بیرونی 

شــده اســت.

 zسوژه

عزیزبک آمانوف

قهرمان سوپرجام

خیلی هــا معتقدنــد اگر باشــگاه اســتقلال می توانســت عزیزبــک آمانوف را 
حفــظ کنــد این بازیکن در فصل جاری بــه کمک جواد نکونام می آمد اما به 
دلایل نامعلوم قرارداد این بازیکن فســخ شــد تا علاوه برازدســت رفتن یک 
هافبــک ایده آل)لااقــل برای نیمکت( یک شــکایت دیگر انتظار اســتقلال 
را بکشــد. آمانــوف البتــه اکنــون وضعیــت مطلوبــی در ازبکســتان دارد و بــا 

نسف قرشــی قهرمان ســوپر جام هم شــده است.

سیاوش اکبرپور

چی به سید گفت؟

»چــی بهــت گفتــم؟« ایــن جمله ای اســت کــه ســیاوش اکبرپــور در صفحه 
شــخصی اش خطــاب بــه ســید حســین حســینی منتشــر کــرده اســت. این 
طــور کــه پیــدا اســت آقا ســیاوش از جمله معــدود افرادی بوده که به ســید 
گفتــه در اســتقلال بمانــد. برخــلاف بســیاری از کارشناســان کــه اعتقــاد به 
اخــراج او داشــتند و حتــی صفحــات هــواداری که بشــدت ایــن دروازه بان را 

نقــد می کردنــد.

پژمان منتظری

آغاز ماجراجویی در مربیگری

هــواداران اســتقلال خاطــرات بســیار شــیرینی ازســال های حضــور پژمــان 
منتظری در اســتقلال دارند. چهره محبوبی که با پیراهن اســتقلال به همه 
افتخارات رســید و درنهایت درجام جهانی هم بازی های درخشــانی از خود 
بــه جــا گذاشــت. منتظری که درســال های اخیر درلیگ قطر بــازی می کرد، 
بعد از بازنشستگی شروع  به شرکت در کلاس های مربیگری کرده است.

از کمپ آبی
استقلال 4
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 zگزارش و مصاحبه

تمرینات برای زمان 
کوتاهی تعطیل شده 
تا بازیکنان قدری 
استراحت کنند. کار ما 
بزودی شروع خواهد 
شد و تنها مسأله ای 
که وجود دارد غیبت 
ملی پوشان است. 
باید ببینیم وضعیت 
ملی پوشان چه 
می شود اما هرچه 
باشد، حتی با تعداد 
محدودی  تمرینات 
باید ادامه پیدا کند. 
ما راهی جز قوی 
کردن خودمان برای 
ادامه لیگ نداریم

کیانــوش رحمتــی، یکــی از اعضــای کادرفنــی اســتقلال اســت کــه هماهنگــی مطلوبــی بــا جــواد نکونــام دارد. رحمتی که از ابتــدای فصل تا به امــروز بی ســروصدا کارش را انجام داده با شــروع تعطیلات لیگ برتر نســبت به 
اشــتباهات داوری که علیه اســتقلال شــده انتقاداتی مطرح کرده اســت. درعین حال آقا کیانوش اعتقاد دارد که این اشــتباهات ســهوی مانع پیشــرفت اســتقلال نخواهد شــد.

کیانوش رحمتی: حق استقلال ازچهار بازی 10 امتیاز بود

از اشتباهات داوری خسته شده ایم

 استقلال درچهار هفته آغازین 
لیگ برتر عملکرد مطلوب داشت. 
گرچه یک باخت به دست آمد، اما 

همه راضی هستند.
بایــد خــدا را به خاطــر رضایــت مــردم 
شــکر کــرد. اگــر هــواداران پشــت مــا 
نبودنــد واقعــاً انگیزه ای باقــی نمی ماند. 
خیلــی خوشــحالیم کــه باعــث شــعف 
مــردم شــدیم و هــواداران اســتقلال از 
مــا رضایت دارنــد. امیــدوارم بتوانیم در 

ادامــه هــم آنهــا را راضــی کنیــم.
 استراتژی استقلال برای آماده سازی 
بیشتر درتعطیلات و درادامه آن ورود 

دوباره به لیگ برتر چیست.
تمرینــات بــرای زمــان کوتاهــی تعطیــل 
شــده تــا بازیکنــان قــدری اســتراحت 
کننــد. کار مــا بزودی شــروع خواهد شــد 

و تنهــا مســأله ای کــه وجــود دارد غیبــت 
ملی پوشــان اســت. باید ببینیم وضعیت 
ملی پوشان چه می شود اما هرچه باشد، 
حتــی با تعــداد محدودی  تمرینــات باید 
ادامــه پیــدا کند. ما راهی جــز قوی کردن 

خودمــان بــرای ادامــه لیــگ نداریم.
 خیلی ها اعتقاد دارند که حق 

استقلال بود دست کم 10 امتیاز از 
چهار بازی آغازین لیگ برتر بگیرد.

همین طوراست. ما دراصفهان مستحق 
باخــت نبودیــم امــا خودتــان دیدیــد چه 
اتفاقاتــی رخ داد. اشــتباه داوری بــه مــا 
لطمــه زد و باعــث شــد گلــی بخوریــم که 
برخلاف جریان بازی بود. اگر آن اشــتباه 
نمی شــد الان مــا 10 امتیــازی بودیــم و 
شــرایط مطلوبــی درجــدول داشــتیم. 
البتــه می توانســتیم حتــی آن بازی را هم 
ببریــم و الان 13 امتیــازی باشــیم امــا به 
هرحــال اجــازه ندادنــد همــان 10 امتیــاز 
را هــم بگیرنــد. درفوتبال مــا همین تک 

امتیازهــا اســت که قهرمان را مشــخص 
می کنــد وامیــدوارم آخر فصل افســوس 

بــازی بــا ســپاهان را نخوریم.
 البته برخی هم بعد از بازی با 

استقلال خوزستان گل شما را زیر 
سؤال بردند.

ایــن بی انصافــی اســت. مــن آن صحنه را 
از دوربین پشــت دروازه دیدم. مهدی پور 
توپ را سانتر کرد و توپ به دست مدافع 
اســتقلال خوزســتان خورد. اگر بخواهیم 
قضــاوت درســتی دربــاره آن صحنه کنیم 
بایــد بگویــم داور بایــد بلافاصلــه اعــلام 
پنالتــی می کرد. گل ما ســالم بــود و برخی 
انتقادات کاملاً مغرضانه و به هدف برهم 
زدن آرامش اســتقلال اســت. باید خدا را 
شــکر کنیم که توانســتیم 3 امتیاز از این 

بــازی بگیریم.
 ظاهراً موجی علیه استقلال به راه 

افتاده که حتی بردهایش را هم 
زیرسؤال ببرد.

خیلــی ناراحت می شــوم که ایــن رفتارها 
را می بینــم. دوســتان قــدری بــا آرامــش 
صحبــت کننــد. مــا ســکوت کردیــم، 
حــرف نمی زنیــم و چیــزی نمی گوییم اما 
ایــن دلیــل نمی شــود که حقوق باشــگاه  
را زیرســؤال ببریــم. ســکوت مــا نبایــد 
موجــب سوء اســتفاده شــود. درهمــان 
بــازی بــا ســپاهان یــک پنالتــی هــم بــه 
ســود مــا اعــلام نشــد. آیــا کســی دربــاره 
اینکــه پنالتــی مــا ســوخت حرفــی زد؟ 
نــه! حــرف نمی زننــد چــون بــه نفع شــان 
نیســت. اســتقلالی ها هم که کلاً مأخوذ 
بــه حیا هســتند و چیــزی نمی گویند. اما 
ایــن نبایــد موجب سوء اســتفاده شــود. 
حقیقتاً همه ما از اشتباهاتی که علیه ما 
می شــود ســردرد گرفتیم. امــا به احترام 
جامعــه داوری کمتر حرف می زنیم چون 
عمیقــاً اعتقــاد داریــم ایــن قشــر بســیار 
زحمتکش هســتند. چــاره ای نداریم که 

درهمیــن شــرایط جلــو برویــم.

 آقا کیانوش آینده استقلال را در 
لیگ برتر چه طور ارزیابی می کنید؟

خودتــان دیدیــد کــه درچهــار هفتــه اول 
چــه اتفاقاتــی رخ داده اســت. قطعــاً 
قــای نکونــام بهتــر از مــن می توانــد  آ
دربــاره شــرایط فنــی تیــم صحبــت کنــد 
امــا خودتــان می بینیــد کــه تیــم نظــم 
مطلوبــی دارد. عملکرد مــا درخط دفاع 
بســیار خــوب بــوده. یــک گل خوردیــم 
کــه آن هــم از نقطــه پنالتــی بــود. حتــی 
می توانســتیم آن گل را هــم نخوریــم 
چــون حســینی تــوپ را ابتــدا مهــار کــرد 
و درریبانــد گل خوردیــم. بــه هرحــال 
شــرایط فنــی اســتقلال رضایتبخــش و 
امیدوارکننــده اســت. امــا کاســتی هایی 
وجــود دارد کــه آقــا جــواد دربــاره آن 
صحبــت کرده اســت. امیــدوارم بتوانیم 
در اوج هماهنگــی بــه این باشــگاه بزرگ 
خدمت کنیم و به کســب نتایج مطلوب 

ادامــه دهیــم.

 محمد حسین مرادمند مدافع وسط 
اســتقلال فصل متفاوتی را قرار است  
در اســتقلال تجربــه کنــد. فصل پیش 
ســاپینتو اعتقــادی بــه ایــن بازیکــن 
نداشت و مرادمند بیشترین سهمش 
دراســتقلال نیمکــت نشــینی بــود. اما 
ایــن بازیکــن بــا آمــدن نکونــام جایگاه 
قبلــی اش را پــس گرفــت و در حــال 
حاضــر به یکــی از یازده مرد اصلی این 
تیــم تبدیــل شــده اســت. مرادمند که 
روزهــای خوبــی را در اســتقلال ســپری 
می کنــد در آســتانه پوشــیدن پیراهــن 
تیــم ملــی قرار دارد. ایــن طور که گفته 
می شــود قلعــه نویــی ایــن روزهــا نگاه 
ویــژه ای به مرادمنــد دارد و به احتمال 
زیــاد او را بــه اردوی تیــم ملــی دعــوت 
می کنــد. نکتــه اینجــا اســت کــه ایــن 

بازیکن شرایط روحی خوبی دارد و بعد 
از بازی با اســتقلال خوزســتان عکسی 
از صحنــه بــازی منتشــر کرد که نشــان 
از اعتــراض فــان او به نــوع داوری بازی 
بود. در صحنه ای که بازیکن استقلال 
خوزســتان پیراهــن مرادمنــد را در 
منطقــه 18 قــدم تــا جایــی کــه امــکان 
داشــت کشــیده بــود، مرادمنــد در 
اســتوری فانــی کــه طعنه آمیز هــم بود 
نوشــت: »خوب شــد جنس پیراهنش 
خــوب بــود.« اســتقلال در بــازی بــا 
استقلال خوزستان یک پنالتی طلبکار 
شــد کــه از دیــد داور پنهــان بــود و ایــن 
صحنــه را مرادمند یاد آورشــد. بزودی 
بــه احتمال زیاد این مدافع وســط که  
شــرایط بســیار مســاعدی دارد شاگرد 

قلعــه نویــی در تیــم ملی می شــود.

محمد حسین مرادمند 
چشم امیر را گرفت؟

 بیانی: بود و نبود
خطیــــــر فرقی ندارد

 شــاهین بیانــی درباره دومیــن پیروزی 
خانگی استقلال در فصل جدید مقابل 
اســتقلال خوزســتان گفت: »استقلال 
ســه امتیاز حساس خانگی را به دست 
آورد و بــازی بــا برنامــه و خوبــی را بــه 
نمایــش گذاشــت. فکــر می کنــم حــق 
اســتقلال بــود کــه به پیــروزی برســد.« 
بیانــی درباره این موضوع که اســتقلال 
در دو بــازی خانگــی اش بــا حداقــل 
گل بــه پیــروزی رســیده اســت، گفــت: 
»اســتقلال در یارگیــری خــوب عمــل 
نکرده اســت و مشــکلاتی کــه به وجود 
آمــد و کم کاری هایی که صورت گرفت، 
باعث شــد دســت نکونام خالی بماند. 
مــا فقــط در باشــگاه وعــده و وعیــد 
شــنیدیم و هنــوز هــم می بینیــم کــه 
بدهی هــا باقــی مانــده و چیــزی حــل 

نشــده اســت.« بیانــی در واکنــش بــه 
اختلافــی کــه بین خطیر و نکونام وجود 
دارد و ممکــن اســت ایــن موضوع روی 
عملکرد اســتقلال هم تأثیرگذار باشد، 
گفت: »قطعــاً دود اختلاف بین نکونام 
و خطیــر  بــه چشــم اســتقلال مــی رود. 
کار خیلــی ســاده اســت، اگــر آقایــان 
نمی تواننــد کار کننــد و گــره ای از کار 
را بــاز کننــد خیلــی راحــت کنــار برونــد 
و بگذارنــد کســانی کــه می تواننــد کار 
کننــد، بیاینــد. در حــال حاضــر خطیــر 
بیشتر از یک ماه است که به استقلال 
آمــده، اما مــا ندیدیم کــه کار مثبتی در 
ایــن مدت صــورت گرفته باشــد. اینکه 
کاری صــورت نگرفتــه اســت نشــان 
می دهد برخی ها بود و نبودشــان فرقی 

نمی کنــد.«

رضا حمیدی
روزنامه نگار


